
 

Algemene Beschouwingen 2018 CDA 

Het CDA wil beginnen met een woord van dank aan allen die mee hebben gewerkt aan het 
tot stand komen van deze begroting!  Het is u allen gelukt een sluitende meerjarenbegroting 
2018-2021 aan ons als raad te presenteren. Waarvoor onze dank. 

De keuze om “Scherp aan de wind te zeilen” en het “realistisch ramen” werpen hun vruchten 
af. 

De gemeentelijke belastingen en leges zijn niet verder gestegen. En nog belangrijker: Onze 
gemeentelijke reservepositie groeit bescheiden. Dat is een koers die het CDA aanspreekt. 

De begroting voor 2018 sluit met een positief saldo van € 6717,-.  Eerder nog vertoonde het 
meerjarenperspectief 2018-2021 een fors tekort, maar bij de meicirculaire 2017 was gelukkig 
te concluderen dat de bijdrage voor de Jeugdzorg aanmerkelijk hoger was dan eerder was 
geraamd.  
Het CDA kan zich vinden in de voorliggende begroting 2018 en de meerjarenraming 
programmabegroting 2018-2021. 

De keuze voor een bestuurlijke samenwerking met de Stedendriehoek juicht het CDA  van 
harte toe. Onze samenwerking in het sociaal domein lag altijd al de Stedendriehoek.  
Het is goed om ook voor de strategische thema’s met deze regio verder te werken. 
Daarnaast zijn we onlosmakelijk verbonden voor onderwijs en economische samenwerking 
met de Regio Zwolle  

Het CDA constateert een uitbreiding van taken van de BOA’S. Zij krijgen door handhaving 
van de APV en de aangescherpte beleidskaders in toenemende mate een grotere en 
bredere rol in onze samenleving. Het CDA ziet graag een meer flexibele inzet van de BOA’s 
buiten kantoortijd.  
Om de veiligheid voor onze burgers te kunnen borgen en om inzicht te krijgen of er 
voldoende capaciteit is, vragen wij het college om tweemaal per jaar de inzet van de BOA’S 
te evalueren.  

Het CDA is groot voorstander van het ondersteunen van particuliere initiatieven. Een 
voorbeeld hiervan is de Energie coöperatie. Een particulier initiatief waar onze fractie zich 
middels de Werkgroep Duurzaamheid hard voor heeft gemaakt. Graag zien wij meer van 
dergelijke initiatieven. Het is dan ook goed om te lezen dat er voor het komende jaar weer 
budget is vrijgemaakt voor subsidiemogelijkheden van duurzame maatregelen. Maatregelen 
waar particulieren, onze inwoners aanspraak op kunnen maken.   

Recreatie & Toerisme speelt steeds meer een belangrijkere rol in onze gemeente. Om dit 
verder te ontwikkelen vragen wij meer inzet qua promotie en marketing.  
Naast de inzet van vele vrijwilligers is een betaalde kracht, wat het CDA betreft, een must! 
Deze betaalde kracht moet een organiserende en verbindende rol gaan vervullen voor 
plaatselijke activiteiten. Daarnaast ligt er een wens om op het recreatieve vlak meer 
afstemming te vinden met Hattem en Epe. 

Uitbreiding van de kiosk Renderklippen en de Bosschuur betrekken bij (recreatieve) 
ontwikkelingen juichen wij als CDA toe.  



CDA is groot voorstander van het plan Vitalisering dorpscentra Heerde en Wapenveld. Wij 
zijn van mening dat het bundelen van kennis en kracht een goede basis is voor een 
gezamenlijke aanpak voor twee aantrekkelijke winkelgebieden. 

Met de verhuizing naar het nieuwe gemeentekantoor is ook Het nieuwe werken 
geïntroduceerd. Deze manier van werken heeft een duidelijk en transparant inzicht gegeven 
in de werkzaamheden die onze ambtenaren verrichten. Hieruit is duidelijk geworden dat er te 
weinig capaciteit beschikbaar is. 
Daarnaast zijn er door veranderingen op het gebied van het sociaal domein en op het gebied 
van ruimte, door de uitnodigingsplanologie meer taken bijgekomen. Voor het terugdringen 
van de werkdruk is er structureel € 100.000 structureel extra begroot.  
Als CDA wensen wij dat een groot gedeelte van dit bedrag ten goede zal komen aan de 
dienstverlening en betere bereikbaarheid voor onze burgers. 

In het programma Ruimte zien wij naast de lopende plannen en ontwikkelingen ook een 
prachtig initiatief vanuit de Dorpsraad om te komen tot een MFA voor Wapenveld.  
Daarnaast lopen er onderzoeken naar de mogelijkheden en wenselijkheid van een MFA in 
Veessen. 
Het CDA is van mening dat de komst van de MFA’s voor Wapenveld en Veessen een 
belangrijke bijdrage kan leveren aan een sterke samenleving. Wij vragen het college 
slagvaardig te werk te gaan. 

Wij vinden de kwaliteit van de woonomgeving en het wonen belangrijk voor onze burgers. 
Woningen moeten van goede kwaliteit en betaalbaar zijn voor alle doelgroepen. 

In het afgelopen jaar hebben wij de nodige woningbouwplannen voorbij zien komen, maar 
we zien nog steeds geen huizen staan. College wat gaat u doen om te voorkomen dat we 
straks allemaal positieve grondhoudingen hebben maar dat er geen plan daadwerkelijk in 
ontwikkeling komt. Het CDA heeft een zorg rond de uitnodigingsplanologie. Dit omdat de 
gemeente daarbij sterk  afhankelijk is van projectontwikkelaars en aannemers. Die 
afhankelijkheid kan een spoedige ontwikkeling of realisatie van woningbouwplannen in de 
weg staan. Daarbij is er minder invloed om voldoende aanbod van betaalbare woningen te 
borgen. 
Het CDA vraagt dan ook om een evaluatie van toepassing van de uitnodigingsplanologie in 
de praktijk.  

Omtrent de verkeersveiligheid in de paragraaf ruimte het volgende: 
Het CDA heeft meerdere pleidooien gehouden om het verkeerscirculatie in Heerde centrum 
te agenderen. Na ons krantenartikel voor autoluw kwam er een levendige discussie los. De 
heftigheid van de discussie toont aan dat voor veel inwoners de verkeersproblematiek speelt. 
De nieuwe inrichting nodigt uit voor meer activiteiten op straat, maar de huidige 
verkeersstromen garanderen onvoldoende de veiligheid voor de burgers.  

De komst van de Aldi aan de Stationsstraat, de ingewikkelde verkeerssituatie voor en 
rondom de huisartsenpost, de huidige situatie op het dorp en de te verwachten 
ontwikkelingen op de gemeentewerf maken een aanpassing noodzakelijk.  
Het CDA vraagt u om het gehele verkeerssituatieplan en alle verkeersstromen van het 
centrum opnieuw te beoordelen en aan te passen. Rekening houdend met de toekomstige 
ontwikkelingen.  

Bij de perspectiefnota heeft het CDA destijds gevraagd om een spreekwoordelijk ‘onsje’ 
minder op de investeringen van de fietspaden. Wij zijn zeer tevreden dat dit in de begroting 
gerealiseerd is. Wellicht dat deze verlaging van 150.000 euro in fietspaden aangewend kan 
worden voor de kosten van de financiering van het verkeerscirculatieplan.  
Wij zijn zeer benieuwd naar de reactie van het College hierover.  



De transitie van de drie Decentralisaties ligt al enige tijd achter ons. We zijn als gemeente nu 
lang genoeg bezig om accuraat te kunnen vergelijken met voorgaande jaren.  

Als CDA pleiten we voor een inzichtelijke monitor in het Sociaal domein. Dit om meer inzicht 
te krijgen in hoe het budget verdeeld wordt en waar de aandachtspunten liggen. Op dit 
moment hebben we te weinig inzicht of er doelmatig wordt besteed. Voor het CDA is het 
belangrijk dat zoveel mogelijk wordt besteed aan daadwerkelijke zorg. 

Het CDA vraagt om nog meer in te zetten op Preventie, vroeghulp en vroeg signalering en 
deze preventieactiviteiten optimaliseren en af te stemmen met de werkvelden.  
De inzet van een Jeugd GGZ-arts voor diagnostisering zal een positieve bijdrage leveren 
aan het vroegtijdig opsporen van lichamelijke en geestelijke gezondheids tekortkomingen 
van jongeren.  

De paragrafen WMO en Inkomen vertonen een aanzienlijk tekort. Het CDA is erg benieuwd 
of het college meer concreet kan toelichten wat de ideeën zijn om dit structureel op te 
lossen.  

Het is het CDA uit het hart gegrepen dat in het programma minimabeleid ruimte wordt 
geboden om de Klijnsma gelden in te zetten voor deze groep kinderen. Het CDA ziet graag 
dat deze gelden specifiek worden benut om deze kinderen deel te laten nemen aan sport en 
cultuur.  

Omtrent onze financiën: 
De kengetallen en weerstandsratio zijn gewoon goed te noemen. De weerstandratio’s zijn 
uitstekend en de ontwikkeling van de reserve gaat van € 13,4 miljoen in 2015 naar €26,7 
miljoen in 2021. Bijna een verdubbeling in 6 jaar. Ook de Reserve grondexploitatie stijgt van 
€ 5,5 miljoen in 2017 naar € 12,7 in 2021. Het CDA is tevreden dat de reserves van de 
gemeente een geleidelijk stijging laten zien.  

Het CDA vindt de ontwikkelingen van de lokale heffingen keurig en duidelijk gepresenteerd. 
Graag nodigt het CDA het college uit om deze grafische weergave van de ontwikkelingen 
van gemeentelijke lasten ook naar andere programmaonderdelen in de begroting uit te 
bereiden. 

De overeenstemming en de gemaakte afspraken met Zwolle, Kampen en de Provincies 
Gelderland en Overijssel rondom het bedrijventerrein H2O zien wij als positief voor de 
verdere ontwikkeling en grondverkoop. Het CDA hoopt van harte dat de regionale 
bedrijventerreinen elkaar op positieve wijze gaan aanvullen. 

 

Voorzitter, het is tijd om af te ronden. 
Zoals eerder aangegeven, kan het CDA zich vinden in de begroting 2018 en de 
meerjarenraming programmabegroting 2018-2021. 

Het CDA bedankt de gemeentelijke organisatie en met name onze griffier voor hun tomeloze 
inzet. Wij zijn ervan overtuigd dat we gezamenlijk een flinke stap vooruit hebben gezet voor 
een prettig en goed leef en woonklimaat voor onze inwoners.  

Wij wensen het college voor dit komende jaar veel wijsheid en kracht toe, maar boven alles 
Gods Zegen.  


